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با حکم رهبر انقلاب ؛ 
محمد مخبر مشاور و دستیار رهبری شد

به  را  انقلاب اسلامی در حکمی محمد مخبر  رهبر معظم 
عنوان مشاور و دستیار رهبری منصوب و وظیفه ایشان را 
امتداد سیاست مدبرانه دولت شهید رئیسی برای شناسایی 
به  کمک  جهت  نخبه  و  جوان  نیروهای  بکارگیری  و 

دستگاههای مختلف، تعیین کردند.
این  به  انقلاب  رهبر  خامنه ای  آیت الله  متن حکم حضرت 

شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب آقای دکتر محمد مخبر دام توفیقه
در  جناب عالی  تأثیرگذار  و  متعهدانه  خدمات  به  عنایت  با 
شهید  دولت  در  بویژه  اقتصادی  و  مدیریتی  عرصه های 
و  نخبگان  بکارگیری  مدبرانه   و  درست  سیاست  و  رئیسی 
گوناگون،  طرحهای  اجرای  در  تلاشگر  و  پرانگیزه  جوانان 
شما را به عنوان مشاور و دستیار رهبری منصوب می کنم.

نیروهای  امتداد سیاست مزبور، شناسایی  انتظار می رود در 
جوان و همکاری با آنان را با برنامه ریزی منطقی، پی گرفته 

و در کمک به دستگاههای
دولتی و غیره از آن بهره برداری نمائید.

توفیقات شما را از خداوند متعال مسألت میکنم.
سیدعلی خامنه ای

وزیر اقتصاد : 
بیمه مرکزی در امور بیمه ها

نباید دخالت کند
اقتصاد گفت: صنعت بیمه کشور برای حفظ جذابیت  وزیر 
سمت  به  باید  حاضر  تورمی  شرایط  در  عمر  بیمه های 

سرمایه گذاری های زود بازده برود.
برای  گفتم  قبل  سال  داشت:  اظهار  همتی«  »عبدالناصر 
نجات بیمه ایران آن را خصوصی کنیم، اما عده ای مخالفت 
کردند؛ نتیجه اش این شد که سهم آن از بازار بیمه گری از 

۵۰ درصد به ۱۸ درصد سقوط کرده است.
وی در آیین تکریم و معارفه رئیس کل بیمه مرکزی افزود: 
از رئیس جدید بیمه مرکزی انتظار داریم که به مسائل بیمه 
به صورت فنی و تخصصی نگاه کند. همچنین از آقای استاد 
هاشمی نیز به خاطر تلاش هایی که در سال های اخیر در 

بیمه مرکزی داشتند تشکر می کنم.
وی ادامه داد: بیمه مرکزی در امور بیمه ها نباید دخالت کند، 
با این حال باید در عملکرد آن ها نظارت داشته باشد در همه 
به  بیمه های مرکزی به صورت برخط و  جای دنیا نظارت 

روز شده انجام می شود.
مرکزی  بیمه  اینکه  بیان  با  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
نباید با تخلفات مماشات کند و باید جلوی انحراف و فساد 
ایران  بیمه  بایستد، گفت: ۲۰ سال قبل گفتم برای نجات 
آن را خصوصی کنیم، اما عده ای مخالفت کردند؛ نتیجه اش 
این شد که سهم آن از بازار بیمه گری از ۵۰ درصد به ۱۸ 

درصد سقوط کرده است.
است  مردم  رفاه  و  اقتصاد  توسعه  اینکه  به  اشاره  با  همتی 
تاکید  می شود،  بیمه  حق  خرید  به  آن ها  توجه  موجب  که 
سخت  مردم  برای  زندگی  حداقل های  تأمین  وقتی  کرد: 
به  بیمه کم می شود، مردم فقط  به خرید حق  توجه  شود، 
بیمه های اجباری مثل شخص ثالث اکتفا می کنند و بیمه ها 
به ویژه بیمه عمر با توجه به فاصله زیاد ضریب نفوذ بیمه 
در کشور با میانگین جهانی در شرایط تورمی، جذابیت خود 

را از دست می دهند.
این عضو کابینه دولت چهاردهم با بیان اینکه تحقق رشد 
برای کشور  برنامه هفتم توسعه  هشت درصدی مطرح در 
ضرورت است، تصریح کرد: رشد اقتصادی حال حاضر ما در 
حدی نیست که بتوان به آن بالید. صنعت بیمه کشور برای 
حفظ جذابیت بیمه های عمر در شرایط تورمی حاضر باید به 

سمت سرمایه گذاری های زود بازده برود.
وی به حادثه رخ داده در طبس نیز اشاره کرد و گفت: امروز 
اقتصادی  افزوده  ارزش  زندگی کارگران تحت فشار است. 
کشور  از  خروج  حال  در  تحریم  کاسبان  واسطه  به  کشور 
این  از  نفعی  هیچ  کارگران  زندگی  میان  این  در  و  است 
موضوع نمی برند و امیدوارم شرایط اقتصادی کشور به ویژه 

کارگران بهتر شود.
تعداد  نباید  امروز  بیان داشت:  دارایی  اقتصادی و  امور  وزیر 
هر  اینکه  یابد.  افزایش  این  از  بیش  بیمه ای  شرکت های 
روز تعداد شرکت های بیمه ای زیاد می شود موضوع مطلوب 
از  برخی  می کنم  پیشنهاد  حتی  و  نیست  خوشایندی  و 
شرکت های بیمه ای با یکدیگر ادغام شوند. امروز شرایط به 
گونه ای پیش رفته که برخی با تاسیس یک شرکت بیمه ای 
و بورسی کردن آن قصد کسب سود را داشته و از وظایف 

اصلی حرفه بیمه دور شده اند.
مرکزی  بیمه  پژوهشکده  منحل شدن  موضوع  درباره  وی 
را  موضوع  این  گفت:  دانشگاه ها،  از  یکی  به  آن  انتقال  و 
بررسی و در دستور کار قرار می دهیم تا مشکل آن نیز به 

زودی برطرف شود.

در ۸ ماه اخیر ؛
بیش از نیم میلیون ایرانی
به وان ترکیه سفر کردند

معاون رئیس انجمن هتلداران وان تصریح کرد گردشگران 
ایرانی با خرید به رونق کسب و کار منطقه کمک می کنند.

مرزی  شهر  به  اخیر  ماه   ۸ در  ایرانی  میلیون  نیم  از  بیش 
ترکیه سفر کردند.

ماه سال جاری 6۵۱  آناتولی، طی ۸  نوشته خبرگزاری  به 
هزار و ۵۲۰ گردشگر ایرانی به شهر وان ترکیه سفر کردند. 
برای  تعطیلات،  ایام  بر گذراندن  ایرانی علاوه  گردشگران 

خرید نیز ترکیه را ترجیح می دهند.
امره دِغِر معاون رئیس انجمن هتلداران وان در گفت و گو با 
آناتولی اعلام کرد پس از ۱۵ اوت میزان ورود گردشگران 

به این استان افزایش یافته است.
اشغال  میزان  کردند.  پر  را  هتل ها  گردشگران  افزود:  او 
برآورد  رسید.  درصد   9۰ به  گذشته  روز   ۲۵ طی  هتل ها 

می کنیم این روند تا ۲ هفته دیگر ادامه یابد.

نگاه روز

سخنگوی هیات رئیسه مجلس :
انفجار معدن زغال سنگ طبس هشداری 

جدی به همه مسئولان است
حادثه  اسلامی  شورای  مجلس  رئیسه  هیات  سخنگوی 
همه  به  جدی  هشداری  طبس  سنگ  زغال  معدن  انفجار 
مسئولان است گفت: اگر کوتاهی و قصوری در این رویداد 

تلخ صورت گرفته باشد، قاطعانه برخورد خواهیم کرد.
علیرضا سلیمی با اشاره به حادثه معدن زغال سنگ طبس، 
را تسلیت گفت  این معدن  از کارگران عزیز  تعدادی  فوت 
برد؛  فرو  اندوه  در  را  کشور  انگیز  غم  حادثه  این  افزود: 
برای  اعماق زمین  توان در  تمام  با  متاسفانه کارگرانی که 
آبادانی کشور تلاش کردند در اثر این حادثه فوت کرده و 

یا مجروح شدند.
انفجار  حادثه  اینکه  بیان  با  مجلس  در  مردم  نماینده  این 
معدن زغال سنگ طبس هشداری جدی به همه مسئولان 
است عنوان کرد: دستگاه های اجرایی مربوطه حتما باید با 
حوادث  تکرار  اجازه  و  کرده  ورود  موضوع  این  به  جدیت 
انفجار همه دستگاه ها  وقوع  از  البته پس  ندهند.  را  مشابه 
حاضر  حادثه  محل  در  زمان  ترین  کوتاه  در  و  شده  بسیج 
نافی  امر  این  اما  بوده  تقدیر  قابل  در جای خود  که  شدند 
مسئولیت دستگاه های ذی ربط در این حوزه نبوده و حتما 
یکبار برای همیشه باید علل بروز چنین حوادثی را رفع و 

مسائل ایمنی کار را جدی تر دنبال کنند.
ادامه  در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیسه  هیات  سخنگوی 
زغال  معدن  حادثه  موضوع  به  مجلس  ورود  به  اشاره  با 
به  اسلامی  رئیس مجلس شورای  داد:  ادامه  سنگ طبس 
مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  و  مجلس  رئیس  نایب 
ماموریت داده و تیمی اعزامی مجلس از روز گذشته از محل 
حادثه بازدید کرده و جمع بندی خود را در قالب گزارشی 
به مجلس ارائه خواهند کرد. از سوی دیگر کمیسیون اصل 
اگر  است.  کرده  ورود  موضوع  این  به  نیز  مجلس  نودم 
کوتاهی و قصوری در این رویداد تلخ صورت گرفته باشد، 

قاطعانه برخورد خواهیم کرد.
اقدام  باید  افزود:  مجلس  معادن  و  کمیسیون صنایع  عضو 
عاجل و فوری برای جلوگیری از تکرار حوادث مشابه انجام 
شود. مجلس آمادگی دارد، امیدواریم با اقداماتی که انجام 

می شود شاهد تکرار چنین حوادثی نباشیم. 

سخنگوی وزارت آموزش وپرورش :
مدارس دولتی عادی نباید هیچ وجهی

از خانواده ها دریافت کنند
سخنگوی وزارت آموزش وپرورش معتقد است: دریافت پول 
بیشتر در کلان شهرها  در مدارس دولتی عادی، موردی و 
است، اما پول اجباری نداریم و مدارس دولتی عادی نباید 

هیچ وجهی از خانواده ها دریافت کنند.
دانش آموز  میلیون   ۱6 از  بیش  برای  جدید  تحصیلی  سال 

کشور از روز یکشنبه اول مهر آغاز شد.
با وجود بازگشایی مدارس هنوز برخی دانش آموزان موفق 
به ثبت نام نشده اند اما وزیر آموزش و پرورش به خانواده ها 
قول داده است که نگران ثبت نام فرزندان خود در مدارس 
ادامه دارد. به گفته او، اگر  نباشند چون ثبت نام ها همچنان 
برخی خانواده ها در ثبت نام با مشکل مواجه شده اند، حتماً 
به ادارات آموزش و پرورش مراجعه کنند، برای آنها مدرسه 

مشخص می شود و ثبت نامشان انجام خواهد شد.
بازگشایی مدارس و تشکیل  با  کنار این موضوع، همزمان 
انجمن اولیا و مربیان، بحث دریافت پول در مدارس یک بار 

دیگر مطرح می شود.
علی فرهادی؛ سخنگوی وزارت آموزش و پرورش دراین باره 
توسط  دانش آموزان  میلیونی  جمعیت  سال  هر  می گوید: 
و  می شوند  ثبت نام  مدارس  در  پرورش  و  آموزش  وزارت 
آموزش می بینند، در هر مجموعه اجرایی بالا و پایین مالی 
وجود دارد و وزارت آموزش و پرورش یکی از بهره ورترین 
دستگاه های کشور است به گونه ای که هر روز ۱7 میلیون 

دانش آموز در مدارس حضور می یابند.
وی افزود: در برخی مواقع شاهد مسائلی هستیم همچون 
این مسائل  اما  پول  دریافت  یا  امکانات در مدارس  کمبود 
موردی است با این حال تلاش می کنیم این مسائل موردی 
هم شهروندان را اذیت نکند. تعداد مدارسی که پول دریافت 
می کنند، اندک است و بیشتر در کلان شهرها قرار دارند اما 
پول اجباری نداریم، مدارس دولتی عادی نباید هیچ وجهی 
از خانواده ها دریافت کنند و اگر فردی شکایتی داشته باشد 

ظرف سه روز به آن رسیدگی می کنیم.

عارف:
راهکار ها و برنامه های حل ناترازی
در صنعت برق در حد شعار نماند

»باید رفع ناترازی و افزایش تولید برق به صورت عملی در 
زندگی مردم و بخش صنعت نمایان شود و با افزایش تولید 
سامانه  کیفیت  خصوصی  بخش  گسترده  همراهی  با  برق 

توزیع برق افزایش و خاموشی ها کاهش یابد.«
مهمی  بخش  اینکه  به  اشاره  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
از ناترازی صنعت برق از افت شبکه توزیع ناشی می شود، 
گفت: مردم نباید هزینه پایین بودن بهره وری و افت شبکه 

توزیع برق را متحمل شوند.
کرد:  تاکید  رئیس جمهور  اول  معاون  عارف«  »محمدرضا 
راهکار ها و برنامه های حل ناترازی در صنعت برق در حد 
شعار نماند و با بررسی ها و ارائه طرح های دقیق و زود بازده 

مشکل ناترازی تولید و مصرف برق حل شود
وی گفت: باید رفع ناترازی و افزایش تولید برق به صورت 
با  و  شود  نمایان  صنعت  بخش  و  مردم  زندگی  در  عملی 
خصوصی  بخش  گسترده  همراهی  با  برق  تولید  افزایش 
کیفیت سامانه توزیع برق افزایش و خاموشی ها کاهش یابد.

راستا چندین  این  در  کرد:  اظهار  رئیس جمهور  اول  معاون 
برنامه  سازمان  در  عملیاتی  و  کاربردی  برنامه  و  طرح 
در  که  است  شده  ارائه  و  بررسی  نیرو  وزارت  و  بودجه  و 
صورت اجماع بر عملیاتی بودن و غیر تورم زا بودن، طرح ها 

عملیاتی خواهد شد.

روزنامهنسیمخوزستانازاولینانتصابغیربومیدراستانگزارشمیدهد:دریچه

زور ۱۸ نماینده خوزستان به یک
نماینده کهگیلویه و بویراحمد نرسید

سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی ایران:

به دلیل کاهش قدرت خرید لبنیات
محصولات را به افغانستان و پاکستان صادر می کنیم

وزیر آموزش و پرورش :

برنامه درسی ناکارآمد و استعدادکش است!

انتصاب  خوزستان،  نسیم  روزنامه  گزارش  به 
از  خوزستان،  استان  در  غیربومی  مدیران 
و  توجه  مورد  همواره  که  است  مسائلی  جمله 
در  ریشه  موضوع،  این  می باشد.  جدل  و  بحث 
اجتماعی  و  تاریخی  ساختاری،  پیچیدگی های 
از جمله  مختلفی  پیامدهای  و  دارد  مناطق  این 
عقب ماندگی و نادیده گرفتن نخبگان بومی را به 
همراه داشته است. همانطور که در گزارش های 
به  بومی  مدیران  شد،  اشاره  نشریه  این  پیشتر 
رسوم،  و  آداب  فرهنگ،  با  بیشتر  آشنایی  دلیل 
قادر  مختلف،  مناطق  پتانسیل های  و  مشکلات 
به ارائه راهکارهای موثرتر و سریع تری هستند. 
و  فرهنگی  نزدیکی  دلیل  به  بومی  مدیران 
اجتماعی با مردم، ارتباط بهتری برقرار کرده و به 
نیازها و مطالبات آن ها آگاه تر هستند. مهمتر از 
همه مدیران بومی معمولًا به توسعه پایدار منطقه 
خود اهمیت بیشتری می دهند و از ظرفیت های 
در  می کنند.  استفاده  نحو  بهترین  به  محلی 
دولت چهاردهم با وجود سخنرانی های مختلف 
بر  مبنی  نمایندگان مجلس  و  رئیس جمهور  از 

مخالفت بر انتصاب مدیران غیربومی در استان ها 
به ویژه خوزستان حال شاهد سپردن مهمترین 
دستگاه دولتی )شرکت مناطق نفت خیز جنوب( 
مدیر  انتصاب  هستیم.  غیربومی  مدیر  یک  به 
غیربومی به عنوان مدیریت شرکت مناطق نفت 
پتانسیل  گرفتن  نادیده  حقیقت  در  جنوب  خیز 

است  استان  نخبگان  تحقیر  و  بومی  نیروهای 
و این آغاز بی عدالتی در دولت چهاردهم است. 
تبعیض  احساس  غیربومی،  مدیران  انتصاب 
تقویت  بومی  نیروهای  بین  در  را  بی عدالتی  و 
آن ها  بهره وری  و  انگیزه  کاهش  به  و  می کند 
انتصاب  از  جلوگیری  در  گویا  می شود.  منجر 

خوزستان  نماینده   ۱۸ زور  غیربومی ،  مدیران 
نرسیده  بویراحمد  و  کهگیلویه  نماینده  یک  به 
و حاصل این شکست ادامه دار بودن انتصابات 
مدیران غیربومی در پست های کلیدی خوزستان 
انتصاب مدیرعامل غیربومی  از  بعد  بود.  خواهد 
مناطق نفتخیر جنوب، همه نگاه ها به نمایندگان 
خوزستان در مجلس شورای اسلامی است که با 
این اتفاق می خواهند چه عکس العملی از خود 
نشان دهند آیا مخالفت قاطع آنها مجر به عقب 
نشینی وزیر نفت از این انتصاب جنجالی خواهد 
شد یا خیر؟به گزارش روزنامه نسیم خوزستان، 
جنوب  خیز  نفت  مناطق  اهمیت  به  توجه  با 
و  شایسته  مدیران  انتخاب  کشور،  اقتصاد  در 
در  است.  برخوردار  ویژه ای  اهمیت  از  توانمند 
این راستا، باید به تعادل بین اصل بومی گرایی 
اتخاذ  با  و  شود  توجه  میز  شایسته سالاری  و 
موجود  وضعیت  بهبود  به  مناسب،  راهکارهای 
کمک کرد در غیر این صورت شاهد مهاجرت 
استان ها  دیگر  و  پایتخت  به  خوزستانی ها 

خواهیم بود.

ایران گفت: »صنایع  لبنی  انجمن صنایع فرآورده های  سخنگوی 
لبنی براساس روال، سالی یک بار افزایش قیمت دارند. اگر قیمت 
نرخ  ابتدایی،  درصد   ۱6 بر  علاوه  شود،  ابلاغ  خام  شیر  جدید 
محصولات دوباره افزایش می یابد.« از ابتدا سال محصولات کم 
تقاضا لبنی در چند نوبت افزایش قیمت داشتند؛ البته نرخ ۴ قلم 
که قیمت تعزیراتی دارند )پنیر ۴۰۰ گرمی UF، ماست دبه ۲.۵ 
کیلو گرمی، شیر یک لیتری کم چرب و شیر نایلونی 9۰۰ گرمی( 
تغییری نکرده است. هنوز قیمت شیر خام درب دامداری ها به طور 
رسمی از سوی رئیس شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های 
حمایتی محصولات اساسی کشاورزی اعلام رسمی نشده که موج 
دیگر گرانی فرآورده های لبنی در شهریور تجربه شد. محمد فربد، 
سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی ایران در این خصوص 
افزایش قیمت  بار  بر اساس روال، سالی یک  لبنی  گفت: صنایع 
دارند. چند سالی است که نرخ تورم بالای ۴۰ درصد بوده و تمام 
پارامتر های تولیدکنندگان را از قیمت مواد اولیه، نرخ ارز تا بسته 
بندی، حمل و نقل و... افزایش داده است. به عنوان مثال قیمت ارز 
از ۴6 هزار تومان در اوایل سال ۱۴۰۲ به 6۴ هزار و 7۰۰ تومان 
رسید. این عدد با کنترل و تعدیل، امروز در کانال 6۰ هزار تومان 
افزایش قیمت را  بنابراین فقط در یک قلم ۳۰ درصد  قرار دارد؛ 
ابلاغ  سال  ابتدای  هم  دستمزد  میزان  افزود:  وی  هستیم.  شاهد 
می شود و تمام بنگاه های صنفی و صنعتی موظف به اعمال و اجرا 
آن هستند. تمام این موارد منهای قیمت شیر خام، سبب شده تا 
ما شاهد افزایش حدود ۱6 درصدی محصولات لبنی باشیم. وی 
در توضیح بیشتر عنوان کرد: در انجمن از تولیدکنندگان خواسته 
شد تا افزایش قیمت هایی که در پارامتر های تولید رخ داده، اعلام 
کنند. پس از رایزنی و چکش کاری در نهایت افزایش ۱6 درصد 
مصوب شد. این عدد به شکل کتبی به سازمان حمایت مصرف 
وی  شد.  گزارش  کشاورزی  جهاد  وزارت  و  تولیدکننده  و  کننده 
اضافه کرد: البته یک سری محدودیت هایی همچون عدم افزایش 
برنامه های  پایان ماه مبارک رمضان وجود دارد که جز  تا  قیمت 
در  قیمت  افزایش  جای  به  و  است  لبنی  صنایع  فعالان  سالانه 

اول فروردین، آن را به پایان ماه مبارک رمضان موکول می کنند. 
سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی ایران با اشاره به نرخ 
جدید شیر خام ادامه داد: امسال با وجود اینکه نرخ خرید تضمینی 
شیر خام حدود ۱۸ هزار و ۱۸.۱۲۵ تومان مصوب شد، ولی ابلاغ 
نشد. شاید یکی از دلایل، این است که وزارت جهاد کشاورزی و 
مسئولان ذی ربط در حوزه قیمت شیر خام به این نتیجه رسیده اند 
که ضرورتی به ابلاغ نیست، زیرا نرخ نهاده های دامی تا حدودی، 
وضعیت بهتری پیدا کرده است. فربد اظهار کرد: البته این امر هم 
این مسئول  ابلاغ شود.  زودی  به  قیمت  تغییر  که  است  محتمل 
صنفی ادامه داد: اگر قیمت جدید شیر خام ابلاغ شود علاوه بر ۱6 
درصد ابتدایی، نرخ محصولات دوباره افزایش می یابد. سخنگوی 
انجمن صنایع فرآورده های لبنی ایران گفت: عمده اقلام تولیدی 
مثبته  اسناد  اساس  بر  که  بوده   ۴ گروه  مشمول  لبنی  صنایع  در 
و  مصرف کننده  حمایت  سازمان  که  ضوابطی  چارچوب  در  و 
کرده،  ابلاغ  کشور  سطح  در  تولیدی  شرکت های  به  تولیدکننده 
قیمت ها تغییر می کند. وی تصریح کرد: نرخ شیر خام نقش حدود 
7۰ درصدی در قیمت تمام شده دارد. تغییر قیمت از ۱۵ به ۱۸ 
هزار تومان در هر کیلو گرم، به معنی ۲۰ درصد افزایش است. اما 
چون نقش آن در قیمت تمام شده محصولات 7۰ درصدی است 
کل  در  البته  می یابد.  افزایش  درصد   ۱۴ لبنی  فرآورده های  نرخ 
افزایش قیمت فرآورده های لبنی از ۳۰ درصد بیشتر نخواهد بود. 
سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی ایران با بیان اینکه سود 
این صنعت حدود ۴ درصد است، اظهار کرد: رجوع به سایت کدال 
و رصد سود ۸ شرکت تولیدی، نشان می دهد متوسط سود خالص 
به دست آمده ۴.7 درصد بوده در حالی که صنعت لبنیات کف سود 
مصوب آن ۱۴ و حداکثر ۱7 درصد است. فرید با اشاره به کاهش 
تا   ۲۰ انسانی  نیروی  دستمزد  که  هنگامی  داد:  ادامه  تقاضا  بازار 
باعث  شاغلان،  خرید  قدرت  کاهش  می یابد،  افزایش  درصد   ۲۵
است که صنعت  سالی  باشد. چند  ریزشی  تقاضا  بازار  تا  می شود 
لبنی  فرآورده های  تولید  که  دارد؛ خطری  کاهش مصرف  لبنیات 
از ظرفیت  را تهدید می کند. وی توضیح داد: وقتی بهره برداری 

در کارخانجات پایین باشد هزینه های سربار آن ها افزایش نسبی 
خواهند داشت. سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی ایران 
سالی  چند  گفت:  هم  لبنی  محصولات  صادرات  وضعیت  درباره 
امر خوب  این  تولیدات کشور صادر می شود.  از  است که بخشی 
است، اما حجم مصرف داخل نسبت به نیازمندی، سلامت جامعه 
را تحت تأثیر قرار داده است. در کشور سرانه مصرف به جای ۱6۵ 
کیلو گرم که استاندارد مصرف لبنیات بر پایه شیر است در کشور ما 
به کمتر از 7۰ کیلو گرم رسیده است؛ بنابراین اگر صادراتی هم رخ 
می دهد که ۸۰ درصد آن به کشور های همسایه عراق، پاکستان 
و افغانستان است به نوعی از روی ناچاری بوده و کاهش قدرت 
توان  اگر  است.  نگذاشته  باقی  صادرات  جز  چاره ای  مردم  خرید 
خرید داخل بهبود پیدا کند حتی محصولات با قیمت های بهتری 
صادر می شوند. فرید افزود: امروز بخشی از شیر تولید داخل تبدیل 
به شیر خشک صنعتی شده و صادر می شود؛ در حالی که پرسش 
این است چرا محصولی که یارانه دارد نباید در سفره مردم باشد. 
فربد در این خصوص اظهار کرد: شیرخشک اگر در بازار جهانی 
۲ هزار و 6۰۰ دلار در تن معامله می شود در بازار صادراتی ایران 
نیست. وی گفت: مسائل مختلفی  فروش  قابل  از ۲ دلار،  فراتر 
به  تا صادرات محدود  این مسئله شده  به  از جمله تحریم منجر 
تولیدکنندگان  رقابت  به  اشاره  با  ربد  باشد.  همسایه  کشور های 
را ۱6  تمام محصولات  نباشد  قادر  تولیدکننده  شاید  کرد:  عنوان 
درصد افزایش دهد، زیرا ۴۰۰ واحد لبنی در کشور فعالیت دارند که 
رقابت را سخت کرده است. سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های 
نهاده  اساس ضوابط  بر  بنابراین  اظهار کرد:  پایان  ایران در  لبنی 
قیمت  درصد   ۱6 تا  امسال  می توانستند  شرکت  تمام  ذی ربط، 
را  قیمت ها  تغییر  این  برخی  دهند؛  افزایش  را  خود  محصولات 
پله ای و در چند مرحله اعمال کردند. گفتنی است، عنوان می شود 
کیلو  هر  در  تومان  هزار   ۱۵ از  دامداری ها  درب  خام  شیر  قیمت 
گرم به ۱۸ تا ۱۸ هزار و ۱۰۰ تومان تغییر کرده است؛ اما هنوز از 
سوی رئیس شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایتی 

محصولات اساسی کشاورزی ابلاغ و اعلام رسمی نشده است.

ناکارآمدی  از  مهمی  بخش  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
دانشگاه  به  بی توجهی  محصول  تربیت  و  تعلیم  نظام 
با  صمیمانه  نشستی  در  کاظمی  علیرضا  است.  فرهنگیان 
سازمان  جلسات  سالن  در  که  فرهنگیان  دانشگاه  کارکنان 
پی  تاکیدات  به  اشاره  با  شد  برگزار  دانشگاه  این  مرکزی 
گفت:  فرهنگیان  دانشگاه  اهمیت  دلیل  به  رهبری  درپی 
و  تعلیم  نظام  راهبردی  و  مهم  گلوگاه  فرهنگیان،  دانشگاه 
تربیت است.   وی ادامه داد: در واقع بخشی از ناکارامدی 
عنوان  به  دانشگاه  این  به  بی توجهی  دلیل  به  تعلیم  نظام 
مرکز ثقل آموزش و پرورش بوده است. کاظمی بیان کرد: 
دانشگاه  مورد  در  رهبری  تاکیدات  و  رهنمودها  اساس  بر 
و  توجه  مورد  دانشگاه  این  پیش  از  بیش  باید  فرهنگیان 
ارتقاء واقع شود.   وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه 
دانشگاه فرهنگیان، مرکز راهبردی، ماموریت گرا و پشتوانه 
نظام تعلیم و تربیت است بیان کرد: بنابراین دانشجویان و 
اساتید این دانشگاه به عنوان راهبران نظام تعلیم و تربیت 
  ... و  آموزشی  و  علمی  صلاحیت های  و  ویژگی ها  از  باید 
برخودار باشند. وی با طرح این پرسش که علت ناکارآمدی 
کرد  اشاره  آن  راهکارهای  به  تربیت چیست  و  تعلیم  نظام 
و افزود: عدم رسیدن به نتایج مطلوب سند تحول بنیادین، 
انحراف از ماموریت های محوله بوده است و به نظر می رسد 
که از خط مقدم نظام تعلیم غافل بوده ایم و به مدیر، معلم 
با  پرورش  و  آموزش  وزیر  کرده ایم.  توجه  کمتر  مدرسه  و 
تاکید بر اینکه بخش مهمی از حل مسله و مشکلات نظام 

بیان  است،  فرهنگیان  دانشگاه  دست  در  تربیت  و  تعلیم 
از  و  فیزیکی  نظر  از  وتربیت چه  تعلیم  نظام  معماری  کرد: 
داد:  ادامه  است.   وی  قدیمی  و  فرسوده  دیگر،  جنبه های 
موجود  وضعیت  با  انتطارات  و  آرمان ها  بین  انطباقی  هیچ 
وضعیت،  بهبود  برای  که  کرد  تاکید  کاظمی  ندارد.  وجود 
باید ریل گذاری ها در  نظام تعلیم و تربیت تغییر کند. وزیر 
مدرسه  درسی  برنامه  اینکه  به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش 
محور،  دانش  درسی،  برنامه  کرد:  بیان  است،  ناکارآمد 
است  استعدادکش  و  مهارتی  غیر  غیرتربیتی،  آموزش زده، 
و  شناسایی  را  استعدادها  نمی توان  روش  این  با  بنابراین 
میان  پیوندی  دارد  ضرورت  داد:  ادامه  وی  کرد.  هدایت 
این طریق  از  تا  برقرار شود  آموزشی  و  فعالیت های درسی 
برنامه  با  را  آموزان  دانش  ذائقه های  میان  شکاف  بتوانیم 
اعتقاد  داد:  ادامه  پرورش  و  آموزش  وزیر  کنیم.  پر  درسی 
تقویت  را اصلاح و  باید دانشگاه فرهنگیان  راسخ دارم که 
کرد.   وی به رویکردها و اقدامات مثبت دانشگاه فرهنگیان 
فرهنگیان  دانشگاه  در  خوبی  اتفاقات  گفت:  و  کرد  اشاره 
با دانشگاه مطلوب فرهنگیان مدنظر نظام  اما  افتاده است. 
داریم  زیادی  فاصله  رهبری  منویات  و  اسلامی  جمهوری 
سرانه های  تا  گرفته  تجهیزات  و  امکانات  از  فاصله  این 
به  پرورش  و  آموزش  وزیر  می شود.  محسوب  حداقلی 
مشکلات و چالش های این دانشگاه اشاره کرد و گفت: در 
نظام جذب، اساسی ترین مشکل را داریم زیرا فرایند جذب 
نگاهی  با  باید  نیست.  همخوان  مدنظر  الگوی  و  مدل  با 

جامع و کامل به فرایند جذب نیروهای انسانی داشته باشیم. 
وی به چالش برگزاری آزمون های تخصصی فرهنگیان نیز 
اشاره کرد و افزود: در این حوزه می توانستیم بدون چالش و 
دارای فرصت های زیادی باشیم. وزیر آموزش و پرورش به 
برنامه های  با  انطباق آن  تناسب درسی دانشجویان و  عدم 
درسی دانش آموزان اشاره کرد و افزود: باید پژوهش های 
از  که  کرد  بررسی  باید  و  شود  تهیه  زمینه  این  در  متقنی 
درسی  محتوای  در  کاربردی  تغییرات  چه  تاکنون  گذشته 
دانشگاه  اساتید  نقش  اهمیت  به  وی  است.    شده  ایجاد 
فرهنگیان اشاره کرد و گفت: همانطور که معلم در تربیت 
تحول  رکن  مهمترین  و  دارد  اساسی  نقش  آموزان،  دانش 
است، اساتید دانشگاه فرهنگیان نیز جزو مهمتربن عنصر در 
تربیت نیروی انسانی هستند. وزیر آموزش و پرورش تاکید 
کرد که بنده با همه مشکلات پای کار دانشگاه فرهنگیان 
فرهنگیان  دانشگاه  جدید  ماموریت  به  کاظمی  هستم.   
فرهنگیان  دانشگاه  مسائل  نظام  باید  گفت:  و  کرد  اشاره 
تهیه،  امکانات  و  علمی  ارتقای  تربیت،  و  جذب  نظام  در 
و  رسانی  اطلاع  مرکز  گزارش  به  شود.    احصا  و  تدوین 
روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، وی بر پیشگیری 
کرد  تاکید  تربیت  و  تعلیم  نظام  در  اجتماعی  آسیب های  از 
و گفت: معتقدم هر معلم می تواند یک سفیر توانمند برای 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی باشد. دانشگاه فرهنگیان 
باید در این زمینه نقش پیشرانی در پیشگیری و مداخله از 

آسیب های اجتماعی را داشته باشد .


